
Zápis č. 11/2024 ze zasedání AS PedF UK ze dne 18. 6. 2024 

UKPedF/331116/2024 

 

Přítomni: N. Vondrová, R. Listíková, K. Mašková, J. Štípek, P. Procházka, L. Jakubcová 

Hajdušková, L. Neumann, A. Talafous, K. Uličná, J. Michal, P. Chalupský, K. Uličná, M. 

Linková, L. Květoňová, D. Greger, L. Lejbl, K. Mikule, Z. Svobodová, J. Stará 

 

Nepřítomni: L. Ešpandrová, P. Mráček, M., Lázňovský, J. Gregorová, M. Lázňovský, V. 

Vohlídková, A. Nejedlý 

 

Hosté: A. Kucharská, M. Nedělka, J. Jiřičková, A. Jančařík, T. Klinka, K. Starý 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa  

3. Představení proděkanů nového vedení – předběžné schválení 

4. Nové pojetí praxí na PedF UK 

5. Cena MŠMT za vynikající vzdělávací činnost 
6. Různé 

 

1. Schválení programu 

 

AS PedF UK schvaluje program v předloženém znění. (15-0-0) 

 

2. Administrativa  

 

AS PedF UK schvaluje zápis č. 10/2024 v předloženém znění. (15-0-0) 

 

3. Představení proděkanů nového vedení – předběžné schválení 

 

A. Jančařík představuje trojici kandidátů na proděkany, kteří by se za předpokladu jmenování 

A. Jančaříka do funkce děkana a se schválením AS PedF UK ucházeli o pozice poděkanů a 

proděkanek. 

 

T. Klinka – Proděkan pro zahraniční vztahy 

 Jeho hlavním cílem je: 

o Eliminovat „rozevřené nůžky“ mezi katedrami v oblasti internacionalizace. 

o Usilovat o zvýšení počtu výjezdů a studentů zapojených do internacionalizace 

prostřednictvím lepší komunikace a usnadnění vyhledávání informací (např. skrze 

weby kateder). 

o Podporovat přijímání zahraničních studentů. 

 Dále D. Greger pokládá T. Klinkovi otázku ohledně možnosti otevření předmětů 

v angličtině, které by byly určené jak pro zahraniční, tak domácí studenty. 

o T. Klinka tento návrh kvituje. 

o A. Kucharská připomíná, že kromě této varianty v budoucnu vznikne pro zahraniční 

studenty navíc možnost zápisu jednoho z PV předmětů v Aj, které budou součástí 

studia v češtině. 

 

 



A. Kucharská – Proděkanka pro akreditace a kvalitu vzdělávací činnosti 

 V této pozici již současně je a má v ní bohaté zkušenosti. Náplní její práce je příprava 

akreditací a interního hodnocení kvality vzdělávání, příprava podmínek přijímacího řízení, 

akademická poradna, komunikace se studenty s SVP a také jí náleží agenda pro udělování 

cen.  

 D. Greger se ptá, jak hodnotí efektivitu hodnocení studijních programů. 

o A. Kucharská vidí v hodnocení význam, jelikož poskytuje prostor pro reflexi toho, 

co ve vzdělávacím programu funguje, zároveň však programy ničím neohrožuje. 

 

J. Jiřičková – Proděkanka pro studijní záležitosti 

 Rovněž tuto funkci již vykonává. Jejím cílem je i nadále transformovat pokyny shora 

studentům i zaměstnancům. Ráda by dále navazovala užší spolupráci s Oddělením pro 

akreditace a kvalitu vzdělávací činnosti, Oddělením komunikace a marketingu, Oddělením 

pro zahraniční vztahy i se studentskými spolky, SOR nebo se studenty-samoplátci. 

 Probíhá krátká rozprava ohledně dotazníkových šetření, jako je hodnocení výuky studenty 

 

AS PedF UK za předpokladu, že bude doc. A. Jančařík jmenován děkanem PedF UK, vyjadřuje 

předběžný souhlas se jmenováním T. Klinky proděkanem pro zahraniční vztahy. (14-4-0) 

 

AS PedF UK za předpokladu, že bude doc. A. Jančařík jmenován děkanem PedF UK, vyjadřuje 

předběžný souhlas se jmenováním A. Kucharské proděkankou pro akreditace a kvalitu 

vzdělávací činnosti. (17-0-1) 

 

AS PedF UK za předpokladu, že bude doc. A. Jančařík jmenován děkanem PedF UK, vyjadřuje 

předběžný souhlas se jmenováním J. Jiřičkové proděkankou pro studijní záležitosti. (15-1-2) 

 

 

4. Nové pojetí praxí na PedF UK 

 

 K. Starý představuje aktuální zastoupení pracovní skupiny pro pojetí praxí, které zatím není 

kompletní. Pracovní skupina bude ustanovena po 1. červenci. Momentálně jsou jejími členy 

K. Starý, studijní proděkan (pravděpodobně tedy J. Jiřičková), A. Kucharská, V. Laufková, 

dva zástupci ze spolupracujících organizací (Začni učit a Otevřeno) a dále jsou do pracovní 

skupiny přizvání zástupci garantů praxí a AS PedF UK. 

 Cílem pracovní skupiny bude kromě změn v pojetí praxí také uplatňování kompetenčního 

rámce v přípravě učitelů a úprava podoby SZZ. 

 Cílem K. Starého je naplňovat nároky MŠMT i bez změn v akreditacích a dočerpat stávající 

akreditace dle plánu do roku 2030. 

 Hlavní změny v pojetí praxí se budou týkat maximalizace času studentů na školách.  

 Dále bude redukováno množství náslechů. Během náslechové praxe budou studenti zároveň 

povinni začlenit i své vlastní mikrovýstupy do náslechových hodin. K této inovaci dojde již 

v následujícím akademickém roce. 

 Od akademického roku 25/26 dojde k takovým dílčím změnám, kdy studenti budou na 

praxích trávit celkově více času, a to zejména aktivním zapojením do výuky. Celkem lze 

počet aktivně strávených hodin přepočítat 1 kredit = 8 vyučovacích hodin s aktivním 

zapojením. 

 V nMgr. studiu budou vyhrazeny minimálně dva volné oborové půldny (dopoledne), 

v rámci kterých bude možné náslechové praxe vykonávat. 



 V oblasti úpravy SZZ dojde zejména k vypracování metodiky ohledně podoby portfolií, 

které budou využívány během SZZ. Portfolia budou moci nahrazovat i bakalářské práce. 

BP bude tedy možné pojmout buď formou portfolia, nebo dosavadní podobou akademické 

práce. 

 Bude možnost uznat si část v praxí na daném typu školy v případě, že student již učí jakožto 

zaměstnanec do rozsahu 75 %. Budou však nastaveny přesné podmínky pro uznávání praxí. 

 Stejně tak budou rozpracovány podmínky pro akademické pracovníky, kteří praxe vedou a 

se studenty reflektují. 

 Z řad AS PedF UK jsou do pracovní skupiny pro změnu pojetí praxí navržení K. Uličná a 

A. Nejedlý. 

 

5. Cena MŠMT za vynikající vzdělávací činnost 
 

Nikdo z přítomných nedává žádné návrhy. 

 

6. Různé 
 

 M. Linková děkuje studijnímu oddělení za podporu katedrám v průběhu přijímacího řízení. 

  

 Budou probíhat výběrová řízení, ke kterým jsou zástupci AS pozvání jakožto pozorovatelé: 

o Pozice asistenta na KOVF 

o Pozice odborného asistenta nebo docenta na KFJL 

o V záři následně proběhnou výběrová řízení na: 

 KHV 

 KRL 

 

 Jsou oznámeny termíny zasedání na ZS 2024: 

o Momentálně je pevně dané jedno zasedání v měsíci, předpokládá se však svolávání 

mimořádných zasedání v liché úterky od 14:00. 

o Termíny jsou: 10.9., 8.10., 5.11., 3.12., 14.1., 11.2. 

 

 M. Nedělka doporučuje prostudování nové přepracované podoby Opatření k nevhodnému 

chování, které prošlo na základě nového opatření na RUK výraznými změnami. Na 10.9. 

bude pozvána na jednání paní ombudsmanka a opatření bude projednán. 

 Na závěr přítomným děkuje za osmiletou spolupráci. N. Vondrová děkuje M. Nedělkovi za 

spolupráci jménem AS PedF. 

 

 

 

V Praze, dne 18. 6. 2024 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 

 
 

 

 


